

GOVERNMENT OF THE REPUBLIC OF VANUATU

PRIME MINISTER'S OFFICE
OFFICE OF THE GOVERNMENT CHIEF
INFORMATION OFFICER
P.M.B 9108 Port Vila, Vanuatu
Tel: (678) 33380 Fax: 26301



GOUVERNEMENT DE LA REPUBLIQUE DU VANUATU

BUREAU DU PREMIER MINISTRE
BUREAU DU CHEF DE SERVICE DE L'INFORMATION
SPP 9108 Port Vila, Vanuatu
Tel: (678) 33380 Fax: 26301

Poste à pourvoir: RÉGULATEUR DES TÉLÉCOMMUNICATIONS, RADIOPHONIES ET DE RADIODIFFUSION

En vertu de la Loi NO: 30 de 2009 relative à la Réglementation des télécommunications et des radiocommunications, le gouvernement de Vanuatu par l'intermédiaire du Ministère des Télécommunications et technologies de l'information et des communications pourvoit le poste de Régulateur.

Actuellement, le portefeuille des télécommunications relève du Bureau du Premier ministre (BPM) et, en tant que telle, le Premier ministre est le 'ministre délégué des télécommunications' et conformément à la Loi, il nommera le régulateur sur la recommandation de la Commission d'évaluation. Le mandat du régulateur actuel arrivera à terme le 2 décembre 2018, et le gouvernement, par le Bureau du Premier ministre sous la tutelle du Ministère des Télécommunications et technologies de l'information et des communications, souhaite recruter un nouveau Régulateur. En conformité avec la Loi, il sera nommé par le ministre respectif qui est le Premier ministre.

Étendue des travaux

Le cahier des charges comprend les éléments ci-dessous.

2.1 Les fonctions et pouvoirs généraux du Régulateur en vertu de l'article 7 de la Loi sont les suivants :

(1) Réglementer les télécommunications et les radiocommunications.

(2) Sans limiter la portée générale du paragraphe 1), le régulateur doit

- a) apporter conseil au Ministre en matière de:
 - i) principes directeurs;
 - ii) règlements; et
 - iii) toutes autres affaires que le Ministre peut demander;
- b) appliquer, faciliter et faire respecter les dispositions de la présente Loi;
- c) accorder, suspendre, varier et révoquer des licences et des exceptions régies par la présente Loi;
- d) attribuer des numéros de téléphone par blocs et d'autres numéros de systèmes de télécommunications tels qu'administrés par l'UIT; et
- e) répartir, attribuer et gérer le spectre des ondes de fréquence radio;
- f) mettre à jour les politiques de télécommunications en fonction de l'évolution de l'industrie et des meilleures pratiques internationales;
- g) consulter les parties prenantes et recommander au gouvernement des options politiques dans le domaine de la législation et des incitations fiscales; et
- h) soutenir le gouvernement dans ses travaux sur les accords internationaux relatifs aux télécommunications.

(3) Le régulateur peut, avec l'approbation du Ministre, établir les règlements qui s'avèrent nécessaires ou opportuns pour donner effet aux dispositions de la présente Loi.

(4) Sans limiter la portée générale du paragraphe 3), le régulateur peut établir des règlements :

- a) prescrivant des conditions uniformisées pour diverses licences et exceptions;
- b) prescrivant les procédures, les formes et les droits concernant une licence ou une exception ou tout ce qui pourraient être fait par une personne aux termes de la présente Loi, sauf les motivations d'une décision prise par le régulateur;
- c) prévoyant la méthode à suivre pour tout calcul qui doit être fait aux termes de la présente Loi;
- d) établissant et gérant un plan de numérotation national et attribuant des tranches de numéros en conséquence;
- e) pour la gestion et l'administration (y compris exclusive) de noms de domaines de haut niveau de l'indicatif du pays pour Vanuatu et de l'immatriculation de noms de domaines pour Vanuatu;
- f) imposant des restrictions ou des limites à l'importation, de la vente ou l'utilisation de tout matériel utilisé ou susceptible d'être utilisé en rapport avec des radiocommunications ou des télécommunications;
- g) prescrivant le genre de renseignements qu'il fait faire figurer dans les factures des clients;
- h) imposant des restrictions ou des limites à l'utilisation ou la communication de divers types de renseignements personnels concernant les utilisateurs finals;
- i) exigeant qu'un prestataire de services introduise et facilite la portabilité des

j)	numéros ; exigeant que les titulaires de licences, individuellement ou par catégorie, tiennent et conservent des registres et en stipulant la nature et la forme;	escomptés soient atteints - dans les délais et avec une grande qualité ;
k)	exigeant qu'un prestataire de services introduise et facilite un système de sélection ou de pré-sélection de prestataires de services, étant un service de télécommunication fourni par un prestataire de services à un autre lequel :	(13) Posséder les compétences, l'expérience et la confiance nécessaires pour fournir des conseils et des orientations judicieux et appropriés aux hauts fonctionnaires de l'État, y compris les questions susceptibles d'évoluer vers l'élaboration de politiques et de règlements.
i)	s'agissant de la sélection de prestataires de services, nécessite qu'un appel passé par un utilisateur final du premier prestataire avec un des codes d'accès à péage préfixé du deuxième prestataire soit délivré au deuxième prestataire ; et	(14) Le régulateur doit posséder des connaissances, de l'expérience et des compétences démontrables de haut niveau en matière de gestion des risques liés à la gouvernance d'entreprise, y compris une saine gestion financière et de l'expérience.
ii)	s'agissant de la pré-sélection de Prestataires de services, nécessite qu'un des codes d'accès à péage du deuxième prestataire soit automatiquement préfixé à un appel passé par un utilisateur final du premier prestataire et que cet appel soit délivré au deuxième prestataire.	(15) La connaissance du français serait un atout. En vertu de la Constitution de Vanuatu, le français est une langue nationale.
(5)	Mise en œuvre de la fonction de réglementation de la radiodiffusion.	Les cadres supérieurs expérimentés qui possèdent des compétences dans un secteur équivalent et qui démontrent une capacité de relier leurs connaissances et compétences au secteur des télécommunications et de mettre en application la Loi et les règlements connexes régissant le secteur peuvent être prises en considération.
(6)	Gestion de la politique d'accès universel actualisée et de son fonds respectif.	Savoir-faire souhaitable
(7)	Orientation, gestion et supervision de haut niveau de régime de délivrance des permis.	Autres compétences souhaitables et nécessaires pour remplir le rôle du régulateur:
(8)	Autres fonctions du régulateur	(1) Connaissance détaillée du rôle du régulateur et des responsabilités du poste ;
(9)	Réglementer la concurrence avec équité et intégrité.	(2) Connaissance approfondie du droit des télécommunications, des TIC et de la radiodiffusion, des politiques et de la concurrence, de l'économie dans le secteur des télécommunications, des TIC et de la radiodiffusion.
(10)	Réglementer le mécanisme des tarifs et prix fixés par les fournisseurs de services.	(3) Connaissance de l'environnement régional et international de la réglementation des télécommunications ;
(11)	Superviser la conformité.	(4) Connaissance solide et démontrable du marché des télécommunications, des opérateurs de télécommunications et des fournisseurs de services à Vanuatu ; et une connaissance approfondie et démontrable du marché des télécommunications, des opérateurs de télécommunications et des fournisseurs de services à Vanuatu.
(12)	Autres exigences clés.	(5) Comprendre le rôle et les besoins des consommateurs et des utilisateurs de services et de produits de télécommunications.
Qualifications and Expériences		(6) Expertise pour développer l'environnement réglementaire des télécommunications, des TIC et de la radiodiffusion afin de faire face aux changements technologiques rapides.
(1) Au moins 5 ans d'expérience professionnelle pertinente dans un environnement réglementaire, idéalement dans le secteur des télécommunications, des TIC et de la radiodiffusion.		(7) Capable d'aider le gouvernement dans ses politiques nationales en matière de télécommunications, de TIC et de médias.
(2) Titulaire d'un diplôme de niveau post-universitaire.		(8) Expertise pour développer des réglementations visant à stimuler l'adoption des TIC afin de favoriser la croissance, de maintenir les prix des TIC à un niveau bas pour une demande élevée et de soutenir d'autres facteurs favorables.
(3) Licence en droit, économie et gestion.		(9) Les connaissances en administration et en gestion publique sont très favorables à ce poste.
(4) Bonne connaissance des politiques nationales relatives au secteur des télécommunications, des TIC et de la radiodiffusion.		(10) Des compétences en français ou en bislama et un permis de conduire seraient utiles.
(5) Une qualification tertiaire pertinente d'un établissement reconnu dans les domaines des télécommunications, du droit, de l'économie ou d'autres domaines pertinents, une qualification opérationnelle pertinente combinée à l'expérience ;		Rémunération and nomination
(6) Doit être pleinement digne de confiance, indépendant de toute influence extérieure, de caractère exemplaire et faire preuve d'une conduite exemplaire, et n'avoir aucun antécédent de comportement inapproprié ou frauduleux ;		Le poste et la nomination du régulateur est d'une durée de trois ans, conformément aux dispositions de la Loi, avec possibilité d'extension. L'exigence de la loi sur l'Emploi [CAP 160] s'appliquera également au poste du régulateur et aux politiques d'emploi du RTR.
(7) Expérience avérée dans l'élaboration d'instruments réglementaires qui encouragent la protection des consommateurs, fournissent des mécanismes de sensibilisation et de soutien aux consommateurs et facilitent l'investissement dans les télécommunications et la concurrence ;		Une rémunération attractive sera négociée avec le candidat retenu. Elle sera proportionnelle à l'expérience et aux qualités du candidat sélectionné et reflétera les niveaux actuels pour des postes similaires de cadres supérieurs.
(8) Démonstration de compétences de gestion et d'analyse de haut niveau en matière de prise de décision et d'exécution ;		Soumissions
(9) Bonne compréhension et expérience des aspects techniques des télécommunications et des radiocommunications, ainsi que de la réglementation de ce secteur ;		Les personnes intéressées peuvent obtenir les stipulations en contactant le Bureau du Ministre des télécommunications et des technologies de la communication. Les soumissions doivent être adressées au Ministre des télécommunications et des technologies de la communication de l'information Hon. Chartot Salwai Tabimasmas avant le 31 Octobre 2018 à 16h30 au plus tard et porter la mention :
(10) Veiller à ce que la pleine confidentialité puisse être maintenue et à ce que l'intégrité du RTR soit préservée.		"Privé & Confidential - Candidature pour le poste de Régulateur des télécommunications, radiocommunications et de radiodiffusion."
(11) Excellentes capacités de communication (à l'écrit, à l'oral) et aptitude manifeste à assurer des fonctions de représentation ;		
(12) Expérience démontrée et capacité à travailler dans un environnement de haut niveau, rapide et en constante évolution, tout en veillant à ce que tous les objectifs et les résultats		

GOVERNMENT OF THE REPUBLIC OF VANUATU

PRIME MINISTER'S OFFICE
OFFICE OF THE GOVERNMENT CHIEF
INFORMATION OFFICER
P M B 9108 Port Vila, Vanuatu
Tel: (678) 33380 Fax: 26301



GOUVERNEMENT DE LA REPUBLIQUE DU VANUATU

BUREAU DU PREMIER MINISTRE
BUREAU DU CHEF DE SERVICE DE L'INFORMATION
SPP 9108 Port Vila, Vanuatu
Tel: (678) 33380 Fax: 26301

Advertisement for the Position of the TELECOMMUNICATIONS, RADIOCOMMUNICATIONS AND BROADCASTING REGULATOR

The Government of Vanuatu through the Ministry of Telecommunications and Information Communications Technology and under the Telecommunications, Radiocommunications and Broadcasting Regulations Act No. 30 of 2009 (As amended) (Act) wishes to advertise for the position of the Regulator within the Telecommunications, Radiocommunications and Broadcasting Regulator or formerly known as TRR.

The Telecommunications, ICT and Broadcasting portfolio is currently under the Prime Minister's Office (PMO) and, as such, the Prime Minister is the 'Minister responsible for Telecommunications' and as per the Act, He will appoint the Regulator based on the recommendation of an evaluation committee. The current Regulator will end her tenure on 2nd December 2018 and the Government, through the Office of the Prime Minister, under the Ministry of Telecommunications and ICT, wishes to recruit a new Regulator in accordance with the Act to be appointed by the respective Minister which is the Prime Minister.

Scope of Work

In this role, he or she is to:

The Scope of work for the post includes the elements below.

2.1 The General functions and powers of the Regulator under Section 7 of the Act as provided are:

- (1) Overall, to regulate telecommunications and radiocommunications.
- (2) Without limiting the generality of subsection (1):
 - (a) advise the Minister as to:
 - (i) policy; and
 - (ii) making of regulations; and
 - (iii) such other matters as the Minister may request; and
 - (b) implement, facilitate and enforce the provisions of this Act; and
 - (c) grant, suspend, vary and revoke licenses and exceptions for which this Act provides; and
 - (d) allocate telephone number blocks and other telecommunication system numbers as administered by the ITU;
 - (e) allocate, assign and manage the radio spectrum;
 - (f) update telecommunications policies in line with developments in the industry and international best practices;
 - (g) consult with stakeholders and recommend to the Government policy options in the area of legislation and fiscal incentives; and
 - (h) support Government in its work on international agreements related to telecommunications.
- (3) The Regulator may, with the approval of the Minister, make such regulations as may be necessary or convenient to give effect to the provisions of this Act.

(4) Without limiting the generality of subsection (3), may make regulations:

- (a) prescribing standard terms in various licenses and exemptions; or
- (b) prescribing procedures, forms and fees in respect of any license or exception or anything which might be done by any person under this Act, except the provision of reasons for any decision by the Regulator; or
- (c) providing for the methodology by which any calculation required to be made under this Act is to be made; or
- (d) establishing and managing a national numbering plan and allocating blocks of numbers in accordance therewith; or
- (e) for the management and administration (including the exclusive management and administration) of country code top level domain names for Vanuatu and domain name registration for Vanuatu; or
- (f) imposing restrictions or limitations upon the importation, sale or use of any equipment used or likely to be used in connection with radiocommunications or telecommunications; or
- (g) prescribing the type of information required to be included in invoices for customers; or
- (h) imposing restrictions or limitations upon the

use or disclosure of various types of personal end-user information; or

- (i) requiring a service provider to introduce and facilitate number portability; or
- (j) requiring licensees individually or by class, to keep and retain records and as to the nature and form thereof; or
- (k) requiring a service provider to introduce and facilitate selection or pre-selection of service providers, being a telecommunications service provided by a service provider to another service provider which:
- (l) in the case of service provider selection, requires a call made by an end user of the first service provider with one of the second service provider's toll access codes prefixed to be delivered to the second service provider; and
- (m) in the case of service provider pre-selection, requires one of the second service provider's toll access codes being automatically prefixed to a call made by an end user of the first service provider and the delivery of that call to the second service provider.

(5) Implementation of the broadcasting regulatory function.**(6) Management of the updated Universal Access Policy and its respective Fund.****(7) High level guidance, management and oversight of the Licensing regime.****(8) Other duties of the Regulator.****(9) Regulate competition with fairness and integrity.****(10) Monitor and regulate tariff and pricing.****(11) Oversee compliance.****(12) Other Key Requirements.****Qualifications and Experience**

The Regulator must have the following experience and qualifications, or an acceptable combination of the following or its equivalent:

- (1) At least 5 or more years' relevant work experience in a regulatory environment, ideally in the Telecommunications, ICT and broadcasting industry.
- (2) Has at least some postgraduate degree.
- (3) Have an undergraduate degree in Law, Economics and/or Management.
- (4) High level knowledge of the national policies relating to the telecommunications, ICT and broadcasting sector.
- (5) A relevant tertiary qualification from a recognized institution on telecommunications, law, economic or other relevant fields, relevant operational qualification combined with experience;
- (6) Must be fully trustworthy, independent of any outside influence, of exemplary character and display exemplary conduct, and have no record of inappropriate or fraudulent behavior;
- (7) Proven experience in the development of a regulatory instruments that encourage consumer protection, provide consumer awareness and support mechanisms, as well as facilitate telecommunications investment and competition;
- (8) Demonstrated high-level management and analytical skills in decision making and delivery;
- (9) Sound understanding and experience in the technical aspects of telecommunications and radiocommunications, and in regulation of that sector;
- (10) Ensuring full confidentiality can be maintained and the integrity of TRR is preserved.
- (11) Demonstrable, excellent representation, verbal, written and presentation, communication, and reporting skills;

(12) Demonstrated experience and ability to work in a high-level, fast paced and ever changing environment, whilst ensuring that all objectives and desired outcomes are achieved – on time and with high quality;

(13) Possess the skill-sets, experience and confidence to provide sound and appropriate advice and guidance to high level Government officials, including matters that may progress to policy and regulation development.

(14) The Regulator must possess demonstrable high-level corporate governance risk management knowledge, experience and skill-sets including sound financial management and experience.

(15) Bonus knowledge in French language as a required national language under the Constitution of Vanuatu.

Consideration may be given to experienced senior level Managers/Executives that have skill-sets in an equivalent sector and have demonstrated ability to transfer knowledge and skills to the telecoms sector and to administer the Act and related laws and regulation governing the sector.

Desirable Expertise

Other desirable skill-sets necessary to fulfil the role of the Regulator include:

(1) Detailed knowledge of the role of Regulator and the responsibilities of the post;

(2) Detailed knowledge in law in relation to telecommunications, ICTs and broadcasting, policies and competition, economics in the telecommunications, ICT and broadcasting sector;

(3) Familiarity with the regional and international environment of telecoms regulation;

(4) Sound and demonstrable knowledge of the telecoms market, telecoms operators and service suppliers in Vanuatu; and an

(5) Understanding the role and needs of consumers and users of telecoms services and products.

(6) Expertise to develop the regulatory environment of telecommunications, ICTs and broadcasting to address rapid technological changes.

(7) Able to assist Government in its national telecommunications, ICTs and media policies.

(8) Expertise to develop regulations to boost ICT adoption to enable growth, keep ICT prices low for high demand and support other enabling factors.

(9) Knowledge in public administration and management is highly favorable for this position.

(10) French or Bislama language skills and a driver's license would be of benefit.

Remuneration and Appointment

The position and appointment of the Regulator is for a 3-year term as provided for in, and under the conditions of the Act with a possibility of an extension. The requirement of the Employment Act [Cap 160] will also apply to the position of the Regulator and as well as the employment policies of the office of TRR.

An attractive Remuneration Package will be negotiated with the successful applicant. It will be commensurate with the experience and qualities of the selected applicant, and will reflect current levels for similar senior executive/management positions in the marketplace.

How to Apply

Interested persons should contact the Office of the Ministry of Telecommunication and ICT for a detailed Terms of Reference (TOR) on this particular vacancy. Applications must be submitted and labelled "Private & Confidential - Application for the Telecommunications, Radiocommunications and Broadcasting Regular". Application must be made to the Minister of Telecommunications and ICT Hon. Charlot Salwai Tabimasmas no later than 4:30pm on 31st of October 2018.

GOVERNMENT OF THE REPUBLIC OF VANUATU

PRIME MINISTER'S OFFICE
OFFICE OF THE GOVERNMENT CHIEF
INFORMATION OFFICER
P M B 9108 Port Vila, Vanuatu
Tel: (678) 33380 Fax: 26301



GOUVERNEMENT DE LA REPUBLIQUE DU VANUATU

BUREAU DU PREMIER MINISTRE
BUREAU DU CHEF DE SERVICE DE L'INFORMATION
SPP 9108 Port Vila, Vanuatu
Tel: (678) 33380 Fax: 26301

Vekensi blong posisen blong TELEKOMUNIKEISEN, RADIOKOMUNIKEISEN MO BRODKASTING REGULETA

Gavman blong Vanuatu tru long Ministri blong Telekomunikeisen mo Infomeisen Komunikeisen Teknologi mo anda long Telekomunikeisen, Radiokomunikeisen mo Brodkasting Reguleisen Akt No.30 blong 2009 (olsem we oli amemdem) (Akt) i wantem advetaesem posisen blong Reguleta insaed long Telekomunikeisen, Radiokomunikeisen mo Brodkasting Reguleta, hemia TRR.

Telekomunikeisen, ICT mo Brodkasting portfolio hemi stap anda long Ofis blong Praem Minista (PMO) mo, folem hemia, Praem Minista nao hemi sap olsem 'Minista we hemi responsibol long Telekomunikeisen' mo olsem we hemi stap long Akt, Hem nao bambae i apoenem Reguleta folem rekommendeisen blong wan evaluateisen komiti. Reguleta we hemi stap nacia bambae hemi finisim tem blong hem long namba 2 Disemba 2018 mo Gavman tru long Ofis blong Praem Minista, anda long Ministri blong Telekomunikeisen mo ICT, i stap wantem rikrutum wan niu Reguleta hemia folem Akt blong hem we bambae Praem Minista nao i mekem apoemen ia.

Rol blong posisen ia

Rol blong hem hemi blong:

Fui wok blong posisen ia bambae hemi inkludum olgeta samting we oli stap daon ia:

2.1 Jenerol wok mo pawa blong Reguleta anda long seksei 7 blong Akt hem blong:

(1) Ovarol, hemi stap blong reguletem telekomunikeisen mo radiokomunikeisen.

(2) No limitim jeneraliti blong sabseksen (1):

(a) advaesem Minista long:

- (i) polisi; mo
- (ii) mekem olgeta reguleisen; mo
- (iii) olgeta mata we Minista hemi rikwestem; mo

(b) implementem, fasilitatem mo enfosem provisen blong Akt ia, mo

(c) grantem, suspendem, lukluk mo rivokem laesens mo olgeta eksepsen we Akt ia hemi provadem; mo

(d) aloketem olgeta telefon namba blok mo eni nara telekomunikeisen sistem namba olsem we ITU i stap administrarem

(e) aloketem, asaenem mo manejem radio spektrum;

(f) apdeitem olgeta telekomunikeisen polisi folem olgeta developmen insaed long industria mo folem olgeta gud mo namba wan intensional praktis;

(g) karemaot konsalteisen wetem olgeta stekholda mo mekem rekommendeisen long olgeta Gavman polisi long saed blong loa mo olgeta fiskol insetif; mo

(h) Sapotem Gavman long wok blong hem long saed blong olgeta intensional agrimen long saed blong telekomunikeisen.

(3) Reguleta bambae hemi save, wetem spruvil blong Minista, mekem olgeta reguleisen we i nid o hemi stret blong mekem blong save karemaot provisen blong Akt ia.

(4) Mekem olgeta reguleisen be hemi no limitim jeneartiti blong sabseksen (3):

(a) preskraebem olgeta standed tem long olgeta varies laesens mo ekspemsen; o

(b) givimaot olgeta prosija, fom mo fi blong eni laesens o eksepsen o eni samting we wan man hemi mekem folem wanem we i stap long Akt ia, eksep

(c) provaedem prosija we bambae eni kalkuleisen we Akt ia hemi rikwaerem bambae oli mekem folem; o

(d) estabilism mo manejem wan nasonal numbering plan mo aloketem blok blong olgeta namba;

(e) blong manejem mo administrisen (inkludum eksklusif manejem mo administrisen) blong kantri kod top levei domen nem blong Vanuatu mo domen nem registriesen blong Vanuatu; o

(f) putum ristriksem o limiteisen long impoteisen, sei o yus blong eni ekwipmen we bae oli yusum o oli save yusum long koneksen wetem radiokomunikeisen o telekomunikeisen; o

(g) givim stret kaen infomeisen we hemi sud stap

- (h) long olgeta irvoes blong olgeta kastom; o putum olgeta ristriksem o limiteisen long yus o fasin blong givimaot eni kaen pesonel enyusa infomeisen; o
 - (i) askem wan sevis provaeda blong hemi introdusum o fasilitatem namba potabiliti; o askem laesens long wanwan o folem klas, blong kipim olgeta rikod folem neija mo fom blong olgeta leasesns ia; o
 - (j) askem olgeta sevis provaeda blong introdusum mo fasilitatem seleksen o pri-seleksen blong olgeta sevis provaeda, olseri wan telekomunikeisen sevis provaeda
 - (k) long kes blong sevis provaeda seleksen, hemi rikwaerem wan kol from wan en-yusa blong fes sevis provaeda wetem wan tol akses kod prifiks blong wan long olgeta seken sevis provaeda blong save delivarem i go long seken sevis provaeda; mo
 - (l) Long kes we sevis provaeda pri-seleksen, hemi rikwaerem wan tol akses kod we hemi otomaik prifiks long wan kol we wan en yusa blong fes sevis provaeda mo delivari blong kol ia long seken sevis provaeda.
 - (5) Implementeisen blong olgeta wok blong brodkasting regulatori.
 - (6) Manejmen blong apdet Universal Access Policy mo olgeta rispektif Fund.
 - (7) Hae level blong gaedens, manejmen mo supavisen blong Laesens rejim.
 - (8) Olgeta nara wok blong Reguleta.
 - (9) Reguletem kompetisen wetem feanes mo integriti.
 - (10) Monitarem mo reguletem tariff mo praesing.
 - (11) Lukluk long komplaens.
 - (12) Eni nara impoten rikwaermen.
- Kwalifikaisen mo Eksperiens**
Reguleta bambae hemi mas gat olgeta eksperiens mo kwalifikaisen, o hemi save gat olgeta semak eksperiens mo kwalifikaisen;
- (1) Mas gat 8 ya eksperiens wok long wan reguleta envaeronmen, hemia long Telekomunikeisen, ICT mo brodkasting industria.
 - (2) Mas gat sam posgraduwet digri.
 - (3) Mas gat wan andagraduwet digri long Loa, Ekonomi mo o Manejmen.
 - (4) Gat wan save long olgeta nasonal polisi long saed blong telekomunikeisen, ICT mo brodkasting sekta.
 - (5) Wan stret kwalifikaisen long wan yunivesiti we oli regonaesem long telekomunikeisen, loa, ekonomi o eni semak fil, mas gat stret kwalifikaisen wetem eksperiens;
 - (6) Mas wan we nara man i save trastem hem, hemi indipenden mo no gat influwen aotsaem i save afektem wok blong hem, hemi mas gat gud fasin mo hemi no mas gat eni rikod we i soem se hemi bin mekem eni rong samting.
 - (7) Gat eksperiens long developmen blong regulatori tul we i save givhan long konsuma proteksen, provaedem kastoma aweanes mo olgeta sapot tul mo tu fasilitatem telekomunikeisen invesmen mo kompetisen;
 - (8) Soemaot hae level manejmen mo analitikol skil long saed blong desisen making mo delivari;
 - (9) Gat gud andastanding mo eksperiens long olgeta teknikol eria blong telekomunikeisen mo radiokomunikeisen, mo long regulesen blong sekta ia;
 - (10) Mekem sua se i gat konfidensialiti oltaem mo integrity blong TRR bambae hemi stap oltaem.
 - (11) Soemaot gud ripresenteisen, save toktok mo raet gud mo gat gud prisentesen, komunikeisen mo mas gat ripoting skil;
- Salari mo Apoemen**
Posisen mo apoemen blong Reguleta hemi blong wan tem blong 3 ya olsem we hemi stap long Akt wetem wan posibiliti blong ekstensen. Rikwaermen blong Employment Act [Cap 160] hemi apiae tu long posisen blong Reguleta mo tu olgeta emploimen polisi blong ofis blong TRR.
- I gat wan gud Salari Pakej we bambae oli save negosiet wetem sakesful kandidet. Bambae hemia i semak long eksperiens mo olgeta kwaliti blong apliken we oli selektem hem; mo bambae hemi reflectem tu level blong olgeta semak senia ekskutif/ manejmen posisen we oli stap long maketples tede.
- Hao blong Aplae**
Olgeta we oli intres blong aplae oli save kontaktem Ofis blong Prime Minista blong karern wan Tem blong Referens (TOR) blong vekensi ia. Sabmitin aplikeisen I kam lo Prime Minista mo putum "Praevet & Konfidenstil- Aplikeisen blong Telekomunikeisen, Radiokomunikeisen mo Brodkasting Reguleta" bifo 4.30pm long namba 31st October 2018.